
          
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     

 
 

LATVIJAS REPUBLIKA 
VALKAS NOVADA PAŠVALDĪBA 

Reģ.Nr.90009114839, Norēķinu konts LV16UNLA0050014283134, AS SEB banka, kods UNLALV2X  
Semināra iela 9, Valka, Valkas novads, LV-4701, tālr.64722238, E-pasts: novads@valka.lv 

 

IZGLĪTĪBAS, KULTŪRAS, SPORTA UN SOCIĀLO LIETU KOMITEJU  
 

APVIENOTĀS SĒDES PROTOKOLS 
Valkā 

 
2023.gada 22.augustā          Nr.8 
 
Sēde sasaukta pulksten 13:00 
Sēde atklāta pulksten 13:00 

Sēdes norises vieta: Valkas novada pašvaldības ēkā, Beverīnas ielā 3, 2.stāva zālē. 
Tiek veikts komitejas sēdes audioieraksts. 

Sēdi vada:  Gita Avote – Izglītības, kultūras un sporta komitejas priekšsēdētāja un Sociālo 
lietu komitejas priekšsēdētājas vietniece 

 
Sēdi protokolē: Ilva Asejeva – Pašvaldības administrācijas izpildsekretāre 
 
Sēdē piedalās 
deputāti: Vents Armands Krauklis – Izglītības, kultūras un sporta komitejas loceklis un 

Sociālo lietu komitejas loceklis (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes platformā) 
Guntis Albergs – Izglītības, kultūras un sporta komitejas loceklis 
Andris Dainis – Izglītības, kultūras un sporta komitejas loceklis un Sociālo lietu 
komitejas loceklis 
Sandra Pilskalne – Izglītības, kultūras un sporta komitejas locekle un Sociālo lietu 
komitejas locekle 
Dace Bašķe – Sociālo lietu komitejas priekšsēdētāja 

 
Sēdē nepiedalās:  Unda Ozoliņa – Izglītības, kultūras un sporta komitejas priekšsēdētāja vietniece – 

komandējumā pamatdarbā 
Vilmārs Vesingi – Izglītības, kultūras un sporta komitejas loceklis un Sociālo lietu 
komitejas loceklis 

 
Sēdē piedalās:  Agnis Birkavs – pašvaldības domes deputāts  

Viesturs Zariņš – pašvaldības domes priekšsēdētāja vietnieks 
Aigars Roga – pašvaldības domes deputāts  

 
Sēdē piedalās Valkas novada pašvaldības darbinieki: 

Valdis Šaicāns – Izpilddirektors 
Inguna Medne – Izpilddirektora vietnieka v.i. (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā) 

Ilze Grandava – Grāmatvedības un finanšu nodaļas vadītāja  
Ieva Bērziņa – Juridiskās nodaļas vadītāja  
Ivo Leitis – Sabiedrisko attiecību speciālists (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā) 

Toms Simtiņš – Attīstības, projektu un tūrisma nodaļas vadītājs 
Dace Pūce – Elektronisko plašsaziņas līdzekļu speciāliste (piedalās attālināti ZOOM 

video tiešsaistes platformā)  
Rolands Rastaks – Izglītības, kultūras, sporta un jaunatnes nodaļas vadītājs  
Vilnis Vilguts – Vecākais datorsistēmu un datortīklu administrators 
Inese Kāposte – Valkas novada Bērnu – jaunatnes sporta skolas direktore 
Natālija Dubrovska – Sociālā dienesta vadītāja (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā) 
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Inga Aleksejeva – Projektu vadītāja (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes 

platformā) 

Mārtiņš Birnis – J.Cimzes Mūzikas skolas direktors 
Sniedze Ragže – Valkas Mākslas skolas direktore 
Kristīne Ganiņa – Bērnu un jauniešu centra “Mice” direktore (piedalās attālināti 

ZOOM video tiešsaistes platformā)  
Lilita Kreicberga – Valkas Jāņa Cimzes ģimnāzijas direktore 
Inta Krušķa – Valkas pirmsskolas izglītības iestādes vadītāja 
Agija Reiniece – Ērģemes pamatskolas direktore 
Raivis Graņics – Sporta un jaunatnes lietu daļas vadītājs 
Maira Rjabkova – Sabiedrības veselības organizatore (piedalās attālināti ZOOM 

video tiešsaistes platformā)  
Māra Zeltiņa – Dzimtsarakstu nodaļas vadītāja (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā)  
Līga Tetere – Valkas novada Centrālās bibliotēkas direktore (piedalās attālināti 

ZOOM video tiešsaistes platformā) 

 
Darba kārtība: 

1. Par sadarbības līguma slēgšanu ar Izglītības un zinātnes ministriju 
2. Par Valkas novada pašvaldības saistošo noteikumu “Par Valkas novada pašvaldības 2021.gada 

25.novembra saistošo noteikumu Nr.29 “Par pamata sociālās palīdzības pabalstiem Valkas 
novada pašvaldībā” atzīšanu par spēku zaudējušiem” apstiprināšanu 

3. Par pagaidu dzīvojamām telpām 
4. Par pašvaldības atbalstu sociālo problēmu risināšanā 
5. Par pirmsskolas izglītības iestādes nosaukuma maiņu 

Informatīvie jautājumi 
6. Par darba grupas izveidošanu 
7. Par Valkas logo aptaujas rezultātiem 
8. Par spēles “Valka-Valga” tālāko virzību 
9. Informatīvs ziņojums par izglītības iestāžu gatavību jaunajam mācību gadam: 

9.1. Valkas Jāņa Cimzes ģimnāzija 

9.2. Ērģemes pamatskola 

9.3. Valkas pirmsskolas izglītības iestāde 

 

Deputāti, atklāti un vārdiski balsojot, PAR – 6 deputāti (G.Avote, V.A.Krauklis, A.Dainis, G.Albergs, 
S.Pilskalne, D.Bašķe), PRET – nav, ATTURAS – nav, apstiprina Valkas novada pašvaldības Izglītības, 
kultūras, sporta un sociālo lietu komitejas apvienotās sēdes Nr.8 darba kārtību. 

 
 

1.§ 
Par sadarbības līguma slēgšanu ar Izglītības un zinātnes ministriju 

_______________________________________________________________ 

(R.Rastaks) 

 
Ziņo, izklāstot lēmuma projekta (pielikumā) saturu, R.Rastaks. 
Debatē: V.Vilguts, I.Grandava. 
R.Rastaks paskaidro, ka šis līgums ir turpinājums pagājuša gada līgumam, un pašvaldībai, kā sadarbības 
partnerim, būs pienākums nodrošināt datortehnikas lietošanu, skolotāju apmācību. Datoru skaits tiks 
aprēķināts uz 01.01.2023. un visa informācija būs jāievada vienotajā sistēmā. Turpinot, papildina, ka šī 
līguma noslēgšanas gadījumā būs arī izdevumi, kas saistīti ar datorspeciālistu, mentoru darba izmaksu 
segšanu. Riska faktors varētu būt tas, ka maznodrošinātajām ģimenēm ne vienmēr būs interneta 
pieslēgums un šie datori tiks nodoti konkrētai personai individuālai lietošanai, bet, ja dators tiks nozaudēts, 
tad pašvaldībai tas būs jāatlīdzina. R.Rastaks aicina atrisināt jautājumu par papildu datoru administratora 
amata izveidošanu, kas būs nepieciešams.  
G.Avote aicina balsot, jautājumu virzot apstiprināšanai domes sēdē.  

Pamatojoties uz minēto un saskaņā ar Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti vārdiski balsojot 

deputātiem: PAR – 6 deputāti (G.Avote, V.A.Krauklis, A.Dainis, G.Albergs, S.Pilskalne, D.Bašķe), PRET – 

nav, ATTURAS – nav, 

Izglītības, kultūras, sporta un sociālo lietu apvienotā komiteja  
N O L E M J : 

Virzīt uz domes sēdi apstiprināšanai lēmuma projektu: 
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1. Slēgt sadarbības līgumu ar Izglītības un zinātnes ministriju par projekta īstenošanu Latvijas 
Atveseļošanas un noturības mehānisma plāna otrās komponentes "Digitālā transformācija" 2.3. 
reformu un investīciju virziena "Digitālās prasmes" 2.3.2.reformas "Digitālās prasmes sabiedrības 
un pārvaldes digitālajai transformācijai" 2.3.2.3.i. investīcijas "Digitālās plaisas mazināšana sociāli 
neaizsargātajām grupām un izglītības iestādēs" īstenošanas noteikumi” ietvaros.  

2. Par lēmuma izpildi atbild Juridiskās nodaļas vadītājs. 
3. Lēmuma izpildi kontrolē Valkas novada pašvaldības izpilddirektors.  
4. Lēmums stājas spēkā tā pieņemšanas brīdī. 

 
 

2.§ 
Par Valkas novada pašvaldības saistošo noteikumu  

“Par Valkas novada pašvaldības 2021.gada 25.novembra saistošo noteikumu Nr.29  
“Par pamata sociālās palīdzības pabalstiem Valkas novada pašvaldībā”  

atzīšanu par spēku zaudējušiem” apstiprināšanu 
_______________________________________________________________________ 

(N.Dubrovska) 

 
Ziņo, izklāstot lēmuma projekta (pielikumā) saturu, N.Dubrovska. 
G.Avote aicina balsot, jautājumu virzot apstiprināšanai domes sēdē.  

Pamatojoties uz minēto un saskaņā ar Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti vārdiski balsojot 

deputātiem: PAR – 6 deputāti (G.Avote, V.A.Krauklis, A.Dainis, G.Albergs, S.Pilskalne, D.Bašķe), PRET – 

nav, ATTURAS – nav, 

Izglītības, kultūras, sporta un sociālo lietu apvienotā komiteja  
N O L E M J : 

Virzīt uz domes sēdi apstiprināšanai lēmuma projektu: 

1. Apstiprināt Valkas novada pašvaldības saistošos noteikumus Nr.__ “Par Valkas novada pašvaldības 
2021.gada 25.novembra saistošo noteikumu Nr.29 “Par pamata sociālās palīdzības pabalstiem Valkas 
novada pašvaldībā” atzīšanu par spēku zaudējušiem”” (pielikumā). 

2. Uzdot Valkas novada pašvaldības administrācijas izpildsekretāram saistošos noteikumus Nr.__ “Par 
Valkas novada pašvaldības 2021.gada 25.novembra saistošo noteikumu Nr.29 “Par pamata sociālās 
palīdzības pabalstiem Valkas novada pašvaldībā” atzīšanu par spēku zaudējušiem”” un to 
paskaidrojuma rakstu: 
2.1. trīs darba dienu laikā pēc to parakstīšanas Pašvaldību likumā noteiktajā kārtībā nosūtīt Vides 

aizsardzības un reģionālās attīstības ministrijai atzinuma sniegšanai;  
2.2. pēc pozitīva Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrijas atzinuma saņemšanas 

nodrošināt saistošo noteikumu publicēšanu oficiālajā izdevumā “Latvijas Vēstnesis” un informēt 
Sabiedrisko attiecību speciālistu par spēku zaudējušo Valkas novada pašvaldības 2021.gada 
25.novembra saistošo noteikumu Nr.29 “Par pamata sociālās palīdzības pabalstiem Valkas 
novada pašvaldībā” izņemšanu no pašvaldības oficiālās tīmekļvietnes www.valka.lv. 

3. Par lēmuma izpildi atbild Juridiskās nodaļas vadītājs. 
4. Lēmuma izpildi kontrolē izpilddirektors. 
5. Lēmums stājas spēkā tā pieņemšanas brīdī. 
 

 

3.§ 
Par pagaidu dzīvojamām telpām 

_______________________________________________________________________ 

(N.Dubrovska) 

 

Ziņo, izklāstot lēmuma projekta (pielikumā) saturu, N.Dubrovska. 
Debatē: I.Grandava, V.A.Krauklis.  
N.Dubrovska paskaidro, ka piešķirtie krīzes dzīvokļi tiek izīrēti ilgstoši, līdz ar to zūd šādu dzīvokļu jēga. 
I.Grandava ierosina šos dzīvokļus rezervēt Sociālo dzīvokļu projektam, ja tas tiek plānots realizēt. 
Notiek diskusija. 
G.Avote aicina balsot, jautājumu virzot apstiprināšanai domes sēdē. 

Pamatojoties uz minēto un saskaņā ar Pašvaldību likuma 39.pantu, atklāti vārdiski balsojot 

deputātiem: PAR – 6 deputāti (G.Avote, V.A.Krauklis, A.Dainis, G.Albergs, S.Pilskalne, D.Bašķe), PRET – 

nav, ATTURAS – nav, 

Izglītības, kultūras, sporta un sociālo lietu apvienotā komiteja  
N O L E M J : 
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Virzīt uz domes sēdi apstiprināšanai lēmuma projektu: 

1. Noņemt pagaidu dzīvojamo telpu statusu dzīvokļiem Tirgus ielā 12-28, Valkā; Varoņu ielā 28-33, 
Valkā; Mājai 20-15, Sēļos, Valkas pagastā; Mājai 20-22, Sēļos, Valkas pagastā.  

2. Par lēmuma izpildi atbild SIA “Valkas Namsaimnieks”. 
3. Lēmuma izpildi kontrolē pašvaldības izpilddirektors. 
4. Lēmums stājas spēkā tā pieņemšanas brīdī. 

 
 

4.§ 
Par pašvaldības atbalstu sociālo problēmu risināšanā 

______________________________________________________________ 
(N.Dubrovska) 

 
Ziņo, izklāstot apkopoto datu (pielikumā) saturu, N.Dubrovska. 
Debatē: V.Šaicāns, V.A.Krauklis. 
N.Dubrovska novērojusi, ka palielinājies to cilvēku skaits, kam ir psihiska rakstura traucējumi. Nosauc 
galvenās sociālās problēmas. Turpinot, informē, kā notiek pabalstu saņēmēju iesaistīšana sabiedriskajos 
darbos un par problēmām, kas ar to saistās. 
V.Šaicāns uzstājas, informējot, kāpēc radies rīkojums Sociālā dienesta vadītājai par informācijas 
sagatavošanu, kā tiek iesaistīti pabalstu saņēmēji sabiedriskajos darbos. Sarunās ar Pilsētas teritorijas 
apsaimniekošanas nodaļas vadītāju tika konstatēts, ka nodaļai būtu ļoti nepieciešami šādi darbinieki, kuri 
dienā strādā tikai pāris stundas, kā minēja N.Dubrovska, ka tos var nodarbināt tikai 15h nedēļā.  Izklāsta 
kā šāds process noticis Vijciema pagastā, papildinot, ka atruna par personas alkohola lietošanas 
paradumu, kas traucē strādāt, nevar būt, jo katram, kas saņem pabalstu, ir jānāk uz darbu, ja tāds 
nosūtījums ir un ja persona darba laikā ir alkohola reibumā, tad pabalstu nesaņem.    
N.Dubrovska informē, ka turpmāk katru darbspējīgo pabalsta saņēmēju nosūtīs ar nosūtījumu pie Pilsētas 
teritorijas apsaimniekošanas nodaļas vadītāja V.Bavina un, kad darbs būs veikts un atnesta atpakaļ 
parakstīta nosūtījuma veidlapa, tad arī izmaksās pabalstu. 
V.A.Krauklis aicina Sociālo dienestu komunicēt ar apsaimniekošanas nodaļu, lai šis darbs notiktu 
koordinēti. 

 
 

5.§ 
Par pirmsskolas izglītības iestādes nosaukuma maiņu 

_______________________________________________________________________ 

(I.Kruška) 

 

Ziņo, izklāstot iesnieguma (pielikumā) saturu, I.Kruška. 
Debatē: I.Grandava, V.A.Krauklis, G.Albergs. 
I.Kruška informē, ka pēc divkārtējas balsošanas rezultātiem, bērnudārza kolektīvs vēlas mainīt iestādes 
nosaukumu, kas turpmāk būtu “Brīnumzeme”. Turpinot izklāsta, kā notikusi balsošana. 
R.Rastaks papildina ar informāciju, kādas izmaiņas būs nepieciešamas normatīvajos aktos. 
V.A.Krauklis izsakās, kā vecāki uztvers šo izmaiņu, kā arī, kā tas varētu izskatīties no lietotāju puses. 
I.Grandava papildina, ka, mainot nosaukumu, būs nepieciešamas izmaiņas publiskajos reģistros. 
G.Albergs uzskata, ka neredz pamatu nosaukuma maiņai. 
G.Avote ierosina jautājumu nesasteigt un izrunāt šo vecāku sapulcēs, iespējams, kāda jauna ideja varētu 
rasties. 
V.A.Krauklis ierosina I.Leitim sadarbībā ar bērnudārzu izveidot aptauju, piedāvājot 3 populārākos 
nosaukumus darbinieku vidū un ceturto varētu piedāvāt katrs savu variantu. L.Tetere papildina, ka vecāku 
aptauja jau ir notikusi pavasarī. I.Letis uzskata, ka nosaukuma maiņa neskar visus Valkas novada 
iedzīvotājus, bet tos bērnus un vecākus, kas apmeklē vai nākotnē apmeklēs šo iestādi, iesaka sākt ar 
vecāku aptauju, jau piedāvājot kādus variantus. 
I.Kruška papildina, ka vecākiem tika lūgts viedoklis, bet aktivitāte nebija liela.  
Izglītības, kultūras, sporta un sociālo lietu apvienotā komiteja uzdod Valkas PII vadītājai I.Kruškai papildus 
aptaujāt vecākus un septembra komitejā atkārtoti izskatīt šo jautājumu.  
 
Informatīvie jautājumi 

 

6. “Par darba grupas izveidošanu” 

Uzstājas V.Šaicāns, informējot, ka jau kādu laiku atpakaļ tika apsvērta doma izvērtēt iespēju ieekonomēt 

pašvaldības līdzekļus, optimizējot pašvaldības interešu izglītības iestādes. Lai varētu izvērtēt šo ideju un 

saprast, vai tā ir dzīvotspējīga un, kādi soļi būtu jāsper, ierosina izveidot darba grupu. Turpinot V.Šaicāns 
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izklāsta, ka nav tiesīgs kā izpilddirektors šajā grupā norīkot deputātus, tāpēc aicina pieteikties pašiem, kā 

to jau ir izdarījusi U.Ozoliņa. 

S.Pilskalne jautā, vai ir apzināta citu novadu pieredze šajā jautājumā, uz ko V.Šaicāns atbild apstiprinoši, 
izklāstot, kāda veida iestādes citur ir izveidotas. 
Izglītības, kultūras, sporta un sociālo lietu apvienotā komiteja atbalsta darba grupas izveidošanu. 
 

7. “Par Valkas logo aptaujas rezultātiem” 
Uzstājas I.Leitis, izklāstot aptaujas rezultātus. 
G.Avote papildina, ka aptauja turpinās un līdz 1.septembrim jebkurš iedzīvotājs var iesniegt arī savu versiju.  
V.A.Krauklis papildina, ja vēlamies saņemt piedāvājumu no māksliniekiem, tad jāiegulda līdzekļi un izsakās 
par “lāča sejas” logo iespējamo uzlabojumu. 
 

8. “Par spēles “Valka-Valga” tālāko virzību” 

Uzstājas T.Simtiņš un aicina izlemt, vai pērkam spēles ideju, samaksājot autoratlīdzību, kā arī vērš 
uzmanību uz to, ka svarīgi apzināties, ja pērkam, tad arī tālāk jāattīsta šīs spēles ražošana. T.Simtiņš 
piedāvā izrunāt arī ar igauņiem, vai viņi būtu ieinteresēti segt otru pusi spēles ražošanas izmaksām un 
papildus tulkot arī igauņu un angļu valodā.  
Notiek diskusija. 
G.Avote informē, ka M.Birčas piedāvājums bijis šo spēli iegādāties no viņas budžeta līdzekļiem.  
V.Šaicāns uzskata, ka noteikti jāatbalsta šī ideja, jo tā ir unikāla mūsu novadam, aicina gan nopirkt ideju, 
gan pasūtīt 500 eksemplārus. I.Grandava papildina, ka šogad varētu nopirkt ideju un no nākamā gada 
budžeta pasūtīt ražošanu. 
Izglītības, kultūras, sporta un sociālo lietu apvienotā komiteja atbalsta idejas iegādāšanos no idejas 
autorēm šogad, paralēli piedāvājot igauņu kolēģiem šo spēli un, aicinot iesaistīties spēles uzlabošanā un 
ražošanā.  

 
9. “Informatīvs ziņojums par izglītības iestāžu gatavību jaunajam mācību gadam” 

R.Rastaks sniedz kopīgo informāciju, kas saistīta ar reformu ieviešanu izglītības iestādēs, kā arī par to, kā 
veidojas skolotāja slodze šajā mācību gadā. Nosauc skolotāju algu likmes. 
Uzstājas L.Kreicberga, informē par kopējo skolotāju skaitu, kas apmēram būs 60 un skolēnu skaitu, kas ir 
621, jautā kā turpmāk rīkosimies ar Ukraiņu jauniešiem. Informē par notikušo eksāmenu rezultātiem, par 
problēmām ar ko saskaras skola. Informē, ka 2025.gadā būs skolas salidojums, tāpēc aicina padomāt par 
skolas zāles remontu. Ierosina veidot dizaina klasi. 
Uzstājas A.Reiniece, informējot par bērnu skaitu, kas ir 96 un pirmskolas grupās 47, kā arī informē, ka tiek 
vēl meklēti atsevišķu priekšmetu skolotāji. 
Uzstājas I.Kruška, nosaucot bērnudārza grupās esošo bērnu skaitu, un informē par saimnieciskajām 
lietām, kas paveiktas bērnudārzā, kā arī par to, kas vēl darāms. 
 
 
Sēde slēgta pulksten 14:40 
 
 
Sēdes vadītājs        Gita Avote 
 

 
Protokolēja        Ilva Asejeva 
 

 


